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Förslag 

 

Ärende 6: Antagande av riktlinjer för bidrag för 

bullerdämpande åtgärder 

 

Förslag till beslut  

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige  

1. Kommunfullmäktige tillstyrker Miljö- och bygglovsförvaltningens 
synpunkter på förslag till riktlinjer för bullerdämpande åtgärder i enlighet 
med bilaga 5 daterat den 14 december 2022.  

 

2. Kommunfullmäktige beslutar att punkten 2 i kommunstyrelsens 
förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 18 januari 2023 avslås. 

 

3. Kommunfullmäktige beslutar att punkten 3 i kommunstyrelsens 
förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 18 januari 2023 avslås. 

 

Bakgrund  

Inom ramen för det åtgärdsprogram för trafikbuller som antogs 2015 
planerar kommunen att genomföra bullerdämpande fönster- och 
fasadåtgärder. Åtgärderna föreslås till 75 % bekostas av kommunen då de 
beräknas ha en standardhöjande effekt på bostäderna, framförallt genom 
förbättrad energiprestanda. Emellertid föreslår de nya riktlinjerna även en 
höjning av ljudnivån från 55 dBA till 60 dBA för att fastigheter ska kunna 
kvalificera för åtgärdsprogrammet. Höjningen görs dels utifrån argumentet 
att det förbättrar möjligheten att prioritera de 850 invånare som bor i 
fastigheter utsatta för 60 dBA, dels för att bara en annan kommun har 
riktlinjer om åtgärder från 55 dBA.  

 

Miljö- och bygglovsförvaltningen har i sitt yttrande – bilaga 5 – motsatt sig 
höjningen av ljudnivån, med hänvisning till WHO:s riktlinjer om miljöbuller. 
Förvaltningen väljer att i tjänsteutlåtandet inte ta hänsyn till detta. Det 
anser vi är beklagligt. WHO:s rekommendationer är grundade på ny, 



gedigen och välbelagd forskning vad gäller ljudnivåns påverkan på 
människans fysiska och psykiska hälsa. Redan från 53 dBA kan en 
långvarig exponering leda till hjärt- och kärlsjukdomar, sömnsvårigheter, 
försämrad kognitiv förmåga, hörselproblem och ökade stressnivåer.  

 

Som politiker bör folkets väl vara första prioritet. Av den anledningen är 
det inte rimligt att motivera en höjning av decibelnivåerna med att enbart 
en annan kommun ligger på den nivån. Det vore att säga att Huddinge 
kommun utan vidare bekymmer kan kompromissa med invånarnas fysiska 
och psykiska väl. Istället bör Huddinge ligga i framkant med detta arbete, 
inte minst för att det ingår i målen om hållbar utveckling inom Agenda 30. 
Vänsterpartiet bedömer att det saknas en konsekvensbeskrivning av vad 
höjningen från 55 till 60 dBA innebär, dels rent konkret, dels för folkhälsan. 
Vidare bedömer vi att om man önskar prioritera fastigheter utsatta för 60 
dBA kan man göra detta utan en höjning av decibelnivåerna, då 
förvaltningen redan har identifierat vilka fastigheter som är berörda. 
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